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Crisi entre el club Handbol Bernicarló
L'Organisme se dedica a repartir subvencions,

Cal ajudar i no ficar entrebancs a qui fomenta l'esport de base

TEXT: Redacció

Moments de tensió són
els que es respiren actual
ment entre el Club d'hand
bol Benicarló i l'Organisme
Autònom d'Esports d'a
questa mateixa ciutat, al
capdavant del qual es troba
el regidor Marcos Marzal.
Afirmen que de problemes
amb l'ajuntament sempre
n'han tingut, que "a Beni
carló, hi ha guapos, no tan
guapos i lletjos" i "els de
l'handbol som els últims
micos".

Més enllà de criticar el
funcionament propi d'a
quest organisme al que fa
només uns dies se'l va
catalogar de màquina de
repartir diners, des del club
no es comprén "la desídia"
amb la que es dirigeix
aquest àrea. Asseguren
que els diners no són el
més important sinó "el
suport, la preocupació, fer
les coses bé i tindre
interès" aspectes que de

moment".brillen per la seua
absència segons es
desprén de les declara
cions que en fan uns i
altres.

Comenten que actual
ment no hi ha cap tipus de
relació amb l'organisme, i
que això passa des de fa
molt de temps, "cada anys
s'acumulen despropòsits i
desgavells, quan el cotxe
no te va pocs accidents
pots tindre per això no hi ha
problemes en la nostra
relació". En aquest sentit,
argumenten que els hi toca
fer moltes coses per que
se'ls faça cas, fet que no
passa gairebé mai, i tot per
què segons diuen "les auto
ritats no tenen criteri tècnic,
plantejament, ni projecte de
futur".

Una manca d'interès que
es posa de manifest mit
jançant diversos exemples.
Un dels més reveladors es
la iniciativa que ha portat a
terme el club per impulsar
l'handbol entre els més

joves a Benicarló. Una ini
ciativa que va tindre com a
contraprestació el fet que
tot i demanar-se les la pin
tada de línies per tal de
poder jugar els partits de
mini handbol a les escoles,
una demanda que es va fer
al mes d'agost, hagueren
d'optar els mateixos impul
sors de la campanya per
pintar les ratlles, ja que l'es
pera hagués estat eterna, o
per no esmentar que les
porteries no arribaven mai.
Això passava malgrat que
aquesta campanya esporti
va implicava unes 700 per
sones i naixia amb una
finalitat tan bona com legíti
ma, la d'aconseguir que en
les edats més joves, "tots
sàpiguen jugar a tots els
esports" al temps que
"facen un treball de psico
motricitat" i gaudisquen de
l'esport "com un comple
ment a l'educació reglada".
Es per això que els mem
bres de l'executiva del Club
d'handbol no entenen com
tractant-se d'una tasca d'a
questes característiques

l'ajuntament no supervisa
de cap manera el treball.
"Als xiquets els preocupa
jugar, però fomentar la
pràctica esportiva es tasca
de l'ajuntament" assegu
ren.

D'altra banda, en relació
al joc dels seus equips,
gran part dels jugadors que
militaven a Benicarló han
decidit implicar-se en una
iniciativa ambiciosa de
fomentar aquest esport en
l'àmbit comarcal, de mane
ra que s'ha produït un ate
rratge de part important de
la plantilla al Club d'hand
bol Peníscola, fet que ha
deixat al sènior benicarlan
do federat però fora de
competició. Les dificultats
en la graella d'horaris per
jugar va ser un dels factors
que van fer considerar
aquesta opció d'espentar
l'afecció a la ciutat veïna. I
es que a Peníscola, si bé
no han trobat diners si que
han trobat recolzament "allí
hem trobat molt de suport,
ens han sabut escoltar"
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i l'Organisme Autònom d'Esports
però no fomenta l'esport

ra que en aquests moments no està
passant pels seus millors moments" a
la vegada que "dignificarà una profes
sió i permetre als agricultors que vis
quen dignament d'ella",

Amb aquest distintiu la carxofa de
Benicarló arriba al seu màxim reco
neixement, una trajectòria que es va
iniciar amb "torrades populars de car
xofa i demostracions gastronòmiques
per a fer soroll i que ens escoltessen
a València" explicava Traver. AI 1994
s'aconseguia el producte de qualitat
per a la carxofa i al 1998 la denomi
nació d'origen, ara ha arribat, després
de llarga espera la denominació euro
pea.

Benicarló produeix anualment 14
milions de quilos de carxofa, d'ells el
60% es destina a indústria i només el
60% de la resta és etiquetada amb la
0.0., una quantitat que sol arribar als
4 o 5 milions de quilos, els quals es
produeixen entre desembre i març.
Per a aquesta campanya les previ
sions són optimistes encara que això
si, tot dependrà del clima que aques
ta vegada ha començat molt humit,
encara que no hi ha res que el fred no
puga arreglar.

La carxofa de Benicarló és actual
ment l'única que posseeix la denomi
nació d'origen mentre que amb identi
ficació geogràfica protegida es troba
la Tudela. Segons explicava el secre
tari del Consell Regulador de la Car
xofa de 0.0, Guillermo Edo la carxo
fa de Benicarló és l'únic producte de
Castelló amb 0.0 i un dels tretze de
la Comunitat Valenciana. Això signifi
ca que a partir d'ara s'hauran de mar
car uns estàndards molt durs de qua
litat, encara que d'altra banda, podria
suposar "un revulsiu per a l'agricultu-

en compte" lamenten, i es
que les relacions entre
'ambdues parts 'estan força
deteriorades, no obstant
això, expliquen que han
demanat "començar de
zero, que l'enfrontament
queda oblidat i començar a
treballar conjuntament"
però ressalten que "si
Marzà se caracteritza per
alguna cosa es per tindre
les idees clares i no tindre
quotes de" res; és una per
sona tancada i monolítica,
va a pinyó fix".

D'altra banda, la manca
de suport per part de l'ajun
tament de" Bèñicarló també'
l'han trobada en temes com
les facilitats de connexió a
internet del Club o la inexis
tent connexió del gas ciutat
al pavelló, fet estrany tenint
en compte que les canona
des arriben al recinte, però
no estan connectades amb
l'interior,

Després de 26 anys de
treball, " hem demanat
col·laboració a l'ajuntament
de Benicarló per impulsar
l'handbol per no ens tenen

La carxofa de Benicarló rep la DOP
La carxofa de Benicarló ja és un

producte de denominació d'origen
protegida, així ho recull el diari oficial
de la Unión europea del12 de novem
bre. "És el fruit de la labor portada a
terme durant més de deu anys", expli
cava el president del consell Regula
dor de la 0.0 de la carxofa de Beni
carló, José Antonio Marzà Segons
Marzà amb aquest distintiu es reco
neix el treball dels agricultors benicar
landos i permetrà treure endavant el
producte.

D'altra banda, la regidora d'agricul
tura Maria Teresa Traver es mostrava
satisfeta per l'assoliment i felicitava al
consell regulador pel seu treball "dia a
dia i de manera silenciosa". A més,
destacava que es tracta de la labor
portada a terme pel consell regulador
i pels agricultors, però "amb la partici
pació i suport de tot un poble, és el
patrimoni de tot un poble" assevera
va. Així mateix, insinuava que l'obten
ció d'aquest distintiu podria facilitar el
comerç d'altres hortalisses ja que el
nom de Benicarló els serà familiar. No
obstant això, Traver, no dubtava a
advertir que a partir d'ara el repte serà
mantenir aquesta denominació "que
és tan important com aconseguir-la"..
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Remigio Pellicer demana un esforç
per trobar nous mercats pel moble

TEXT: noemíoms

El president de Feder
mueble, Remigio Pellicer,
ha assegurat que el sector
ha de reaccionar davant les
noves amenaces que està
implicant la globalització i
els canvis en els mercats i
ha animat a les empreses
del moble a assumir la
nova realitat per a poder
"explorar noves idees, apli
car noves formes de pen
sar, de produir i de fer
negocis".

Pellicer considera que el
creixement i l'expansió de
les grans distribuïdores, la
deslocalització productiva i
els baixos costos dels paï
sos emergents son els tres
problemes als quals ha de
plantar cara el sector del
moble, davant la qual cosa

insisteix que les empreses
han d'assumir la diferencia
ció del producte com l'a
vantatge competitiu d'a
questa indústria. "La inno
vació serà la font de la dife
renciació"' i al costat d'ella
les tecnologies de la infor
mació i la comunicació van

a ser factors clau de l'èxit
empresarial".

En al-lusió a la com
petència de Xifla i els paï
sos del sud-est asiàtic, que
competeixen via preu, Pelli
cer ha recordat que per a
ser competitius "cal anar
sempre un pas per davant

del competidor, ser millors
que ells en alguna cosa", el
que comporta una gran difi
cultat, ja que - segons
explica - "cal tenir idees i
saber-les convertir-les en
servei, en producte i en
informació, cal saber arri
bar al client, als seus som
nis, a les seves emocions i
tot en temps gairebé real i
en un entorn sobresaturat
d'informació".

El president de la patro
nal espanyola del moble
assegura que "l'única cosa
permanent en les empre
ses és el canvi i l'adaptació
a entorns cada vegada més
competitius", i ha advertit
que "la millora contínua es
va a convertir en la clau de
la supervivència".

El S AFI de Benicarló ja ha atès
18 famílies amb prob e es de la· fà •cia

TEXT: noemíoms

; A pesar que va iniciar la
seva marxa en el mes d'oc
tubre a Benicarló, el SEAFI
10 servei especialitzat d'a
'tenció a la família i a la
¡infànCia ja ha atès a 18
famílies. Va dirigit fona
mentalment a famílies que
requereixen una interven
.ció específica ja siga per
què presenten alguna vul
.nerabilitat major per carac
rterístiques dels pares o
dels nens, ja siga perquè
es troben en una situació
puntual de crisi.

Dues psicòlogues i una

educadora treoallen en
aquest servei des d'on es
pretén donar suport a la
família amb la finalitat d'a
conseguir millorar la relació
entre pares i fills. En aquest
sentit, les famílies que
necessiten assistència es
poden dirigir a Serveis
socials, on es fa una anàlisi
de la situació i en funció de
la problemàtica que apare
ga es treballa des d'allí o es
deriva al SEAFI. Bàsica
ment, els casos que treba
lla es refereixen a famílies
en situació de risc, orienta
ció i suport a famílies
monoparentals, o d'acolli-

ment i adopció, entre altres.
D'aquesta manera, des

del SEAFI s'intenta que les
famílies puguen plantar
cara i resoldre els conflictes
que vagen sorgint en el dia

a dia, "que ells mateixos
trobin els seus propis recur
sos per a portar a terme la
tasca de la parentabilitat".
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"Dos
TEXT: noemíoms__________amb vuit'

de Ximo
L10rach Petite és el títol del cartell
guanyador que anunciarà la Festa de
Carxofa 2004. L'obra guanyadora
reflecteix en fotografia una cistella de
carxofes, ressaltant la calidesa i el
color de l'hortalissa. D'altra banda, el
segon premi ha estat per a l'obra
"Carxofes al va!' de Joan Albert
Ferrando de Carcaixent.

La gran qualitat dels cartells pre
sentats en aquesta edició ha provocat
que es creessen dos accésits, el pri
mer per a l'obra "El món de la carxo
fa" d'Antonio Tortosa Raig d'Albacete,
i el segon per a "Espina de terra"
d'Amparo Jovaní Diago.

A diferència d'anys anteriors, en
aquesta ocasió la fallada ha despertat
màxima expectació ja que s'han pre
sentat un total de 25 cartells. En tots

. creativitat, colorit i treball.
D'altra banda, l'alta participació en

el concurs se suma a la presència
d'obres de més enllà dels límits pro
vincials i regionals. Un fet que ve a
confirmar la notable promoció que es
dóna de la festa i del producte fora de
Benicarló. Una promoció i un treball
que recentment s'han vist recompen
sats amb el reconeixement de qualitat
que li ha atorgat a la carxofa benicar
landa la Unió Europea.

La regidora d'agricultura i turisme
de l'ajuntament de Benicarló, María
Teresa Traver, mostrava la seva satis
facció pel notable nivell de participa
ció així com per la qualitat de les
obres, i presagiaba que "aquesta edi
ció pot prometre molt".

ells, segons destacaven els membres
del jurat, s'ha apreciat un alt grau de

Nova executiva del
Bloc Comarcal
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Apunt
cultural

AI llarg de tot el mes de
desembre, i fins el pròxim 2
de gener, l'artista Isabel
Serrano exposa la seua obra
a la cafeteria la Granota de
Benicarló.

Passeu a veure-ho.
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Senyora Garcia
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Això és el que vaig saber llegir en l'anterior número de la seua revista, el 411 j

TEXT: ellector

Molt bé, senyora Garcia.
M'ha agradat molt això de
posar en portada el viatge
que fa l'Associació de la
Dona a Burjassot per tal
d'assistir al programa estre
lla i nau capitana de la nos
tra televisió autonòmica,
fortament recolzat per l'ac
tual ministre de treball en la
seua etapa al capdavant
del govern valencià, i que
deixa ben a les clares quin
és el model televisiu que
vol per als valencians.
Efectivament, es tracta d'un
viatge cultural i formatiu, on
les membres d'aquesta
associació s'empaparan de
saviesa tot escoltant les
paraules dels selectes con
vidats que, per quatre
perres procedents dels
impostos que han pagat,
les posaran al dia de tot el
que fa referència a ban
yams, escatologies, xafar
deries i altres temes alta
ment instructius. Les nos
tres dones seran més
dones. Em pregunto si en
alguna de les reunions que
deuen fer s'haurà plantejat
mai la idea d'assistir a pro
grames com "La Colum
na", que es fa a una hora
molt més còmoda però que
no admet comparacions
amb l'espai televisiu triat
per les nostres dones. No
faré més comentaris.

Els Premis Alambor pot
ser haurien d'ocupar una
mica més d'espai a la por
tada, però ja se sap que
això de la cultura no ven, i
és molt més cridaner l'altre
tema. Una correcta crònica
de Noemí Oms i uns
magnífics tafaners ens ofe-

reixen una completa des
cripció del que va ser la nit
més ñostra.·Com no podia
ser d'una altra manera, la
nota grollera de la nit va ser
amablement oferta per la
nostra primera autoritat,
que no va assistir a l'acte.
Tants d'anys i encara no ha
aprés. Suposo que la pare
lla Mundo-Flos s'hauran
tret un pes del damunt en
no "haver d'anar" a aquest
acte. Potser s'adonaven
que l'esdeveniment els
venia massa ample, i que
ells podien lluir les seues
aptituds a un sopar de falla
o a un congrés del partit,
però no a una manifestació
cultural d'aquest nivell.

Canvi de tema. He bus
cat al dicCionari el significat
de la paraula "desdobla
ment". Estic una mica intri
gat. He trobat tres accep
cions. La primera consis
teix en "acció de desfer
allò que és doble". Aques
ta carretera l'única cosa
que té doble és el trànsit,
perquè només té un carril
per direcció. La segona
consisteix en l'acció de
"formar dos tots d'un de
sol". Entenc que, aplicat al
nostre cas, es tractaria de
fer una altra carretera, amb
la qual cosa n'hi hauria
dues. Dues carreteres de
dos sentits. Difícil. La terce
ra i última accepció fa
referència a "la descom
posició d'una molècula
composta en els compo
nents". Això és massa tèc
nic i sona a física, a no ser
que el titular siga una metà
fora. Total, que suposo que
es deu tractar una espècie
de desviament que ja fa
molt de temps que es
demana donat l'intens tràn-

sit que suporta aquesta
carretera que ens ofega.
Ara resulta que no agrada
el traçat que s'ha fet des
del ministeri de l'amic Paco
Cascos. Normal. Els engin
yers tiren la ratlla i toca a
qui toca. A ningú no ens
agrada que ens tallen la
finca per la meitat o que
ens passe per davant una
macrocarretera. Però tot i
això, estic d'acord amb això
que diu el Bloc, que la
millor solució passaria per
alliberar el peatge de l'auto
pista. Però jo vaig més
enllà, i proposo una de les
meues brillants idees al fil
d'allò que es .va proposar
en el seu dia sobre el camí
Moliners. S'hauria de fer un
altre carril en cada sentit de
l'A?, amb la qual cosa el
trànsit seria molt més fluid,
no es faria malbé el terme,
s'estalviarien diners i l'ac
tual 340 quedaria com una
via de servei. Jo no cobro
per les meues idees.
Només les llanço perquè
ningú en faça cas d'elles.

Entranyables activitats
de l'Associació de la Dona.
A més a més de l'acte
abans esmentat, tenim
decoració nadalenca amb
flors, cuina nadalenca, can
tada de nadales al centre
geriàtric i degustació de
creps a Benicarlàndia. Molt
bé.

Torna l'Estel del Collet,
amb nou Síndic Major (pre
sident). A veure si enguany
posen alguna mena de
calefacció, perquè la gent
que hi anem ens gelem
com a cucs, sobretot els
peus. Diu la notícia que el
director és incombustible.
L'any passat va dir que s'ho
deixava. No sé de què em

sona aquesta cançó.
M'he fet una mica d'em

bolic amb tot això de la
Cooperativa i les xifres que
surten, però des de fora
penso que no és un mal
negoci això del PAl eixe
que s'ha aprovat, i conside
ro que fer una inversió de
30.000 euros per a la cons
trucció d'un saló social no
els suposarà cap ruïna. Allà
caben un bon grapat d'ha
bitatges.

Club de handbol. S'hau
ria de burxar una mica més
en tot això de l'Organisme
Autònom d'Esports i el regi
dor encarregat d'aquesta
àrea. L'assumpte té molta
molla i seria una llàstima no
aprofitar-lo. Tothom recor
da com el Pp local va utilit
zar la plataforma esportiva
per tal de fer fora els ante
riors governants.

L'ESPIFIADA DE LA SET
MANA

La que faltava. Ara resul
ta que eixos del futbol
escriuen també de futbol
sala. Que jo critique
l'absència de cròniques del
Povet no vol dir que la fi
justifique els mitjans. Sen
yora Garcia, anem mala
ment. La gosadia d'aques
tos personatges té els
mateixos límits que la seua
ignorància. Amb la marxa
que porten qualsevol dia
els veurem de directors o
caps de redacció. Vaja en
compte i rectifique abans
no siga massa tard.

s
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TEXT: perebausà

Per primer cop, la parança
ha estat totalment prohibida i
els paranyers han actuat
fora de la llei. Des de fa c¡nys,. _
aquesta modalitat tradicional
de caça s'ha judicialitzat i
polititzat completament. Hi
ha visions i interessos con
traposats al seu voltant 
paranyers, ecologistes, polí
tics, jutges, mitjans de comu
nicació... -, com correspon a
un "típíc" problema mediam
biental.

Fins el decret 135/2000 de
la Generalitat Valenciana, la
parança estava en situació
d'excepcionalitat i la seva
pràctica es realitzava amb
permisos especials. El
decret, un compromís electo
ral del partit popular, fou
consensuat entre la Conse
lleria de Medi Ambient
(CMA) i l'Associació de
Paranyers de la Comunitat
Valenciana (APAVAL). Acció
Ecologista Agró i Ecologistes
en Acció del País Valencià
interposaren un recurs con
tra el decret perquè no
garantia la selectivitat de la
parança i per la prohibició
del visc a la legislació comu
nitària. A setembre de 2002,
el Tribunal Superior de Justí
cia Valencià (TSJV) senten
cià l'anul'lació del decret
perquè no "comptava amb
les garanties científiques
mínimes que asseguren la
selectivitat del parany". La
Conselleria interposà un
recurs de cassació davant el
Tribunal Suprem; els seus
dictamen tarden de dos a
quatre anys. La CMA i APA
VAL presentaren un recurs
de súplica al TSJV perquè no
apliqués la sentència. S'ar
gumentava que els paran
yers ja havien pagat les
seves llicències i havien fet
una sèrie de despeses pel
manteniment de la parança.
El TSJV resolgué fer efectiva
la sentència si els grups eco
logistes presentaven una

fiança de 300 mil euros i sols
per a aquesta temporada de
caça. Com no presentaren
els diners, la temporada
2002 es tornà a caçar a la
parança.

Dos estudis sobre la tem
porada passada, el de l'As
sociació d'Agents Mediam
bientals de Castelló (AAMC)
-funcionaris de la CMA- i el
d'Ecologistes en Acció, han
demostrat que el grau d'a
compliment del decret

135/2000 ha sigut irrisori.
Segons "AAMC, el 95% de
les 137 parances inspeccio
nades incomplien la norma:
tenien mal col'locades les
varetes o no les retiraven
durant el dia, utilitzaven
reproductors elèctrics de
sons, i en molts casos, no hi
havia cap caçador i el casset
estava en marxa. L'estudi
dels ecologistes arribava a
unes conclusions sem
blants.

A juny de 2002, la CMA
presentà l'esborrany de la llei
de caça, per adaptar la
norma estatal de 1970 a la
realitat valenciana. AI seu
article 11 es reconeix les
modalitats tradicionals que
seran regulades amb un
reglament i que, en cap cas
podran ser massives -gran
nombre de captures- ni no
selectives -caça d'espècies
no desitjades. El Consell
Econòmic i Social, desprès
de revisar "esborrany,
informà que calia incloure de
forma explicita la regulació
de la parança a la futura llei
de caça. APAVAL demanà
també la menció concreta de

la parança a la llei, però la
CMA assenyalà que la seva
ordenació es faria mitjançant
un reglament.

La Comissió Europea
interposà un recurs davant el
Tribunal de Luxemburg con
tra l'estat espanyol a febrer
de 2003, pel decret 135/2000
del govern valencià. Es con
siderava que la parança no
era selectiva i que hi havia
altres sistemes per evitar els
danys causats pels tords als

olivars, com feien a altres
regions peninsulars com
Andalusia. La CMA continuà
defensant el seu decret.
APAVAL argumentà que la
substància adhesiva utilitza
da es netejava amb facilitat
del plomatge de les aus i
podien ser alliberades, com
havia demostrat, segons
APAVAL, un estudi d'investi
gació francès. El col· lectiu
manifestà haver recollit unes
50.000 signatures en defen
sa de la parança.

El 25 de maig es celebra
ren eleccions municipals i
autonòmiques on tornà a
guanyar el Partit Popular.
L'onze de juny, es publicava
al Diari Oficial de la Genera
litat una informació que
posava en general coneixe
ment per a aquesta i succes
sives temporades, la suspen
sió de l'emissió d'autoritza
cions per la caça de tords
amb parança. La informació
venia amb data de "25 d'a
bril de 2003". Els paranyers
mostraren la seva indignació
per la utilització "electoralis
ta" que havia fet de la
parança el PP. Des de la

nova Conselleria de Territori i
Habitatge (CTH) -unió de la
CMA i d'Obres Públiques-,
es recordà la sentència del
TSJV i que el Suprem no
emetria el seu dictamen fins
d'ací uns anys. Els ecologis
tes recordaren que "a partir
d'ara la parança és iI·legal".

APAVAL inicià una frenèti
ca activitat: petició a la CTH
del reglament de la nova llei
de caça -encara no aprova
da-, visita a Brussel'les,
interposició d'un recurs
d'urgència davant del
Suprem i sol, licitud al Centre
Superior d'Investigacions
Científiques d'un estudi a
favor de la selectivitat de la
parança. Però no hi havia
temps i el 12 d'octubre, data
d'inici de la temporada de
caça, es tirava damunt. Es
feren declaracions contun
dents: "amb la prohibició,
es mutilava una part de la
cultura i la tradició de la
província de Castelló" o
que "ara és el parany i
desprès poden ser els
bous de carrer. I els valen
cians no podem consentir
que ens vagen llevant les
tradicions".

Els d'APAVAL acataven la
prohibició però "entenien
que hi hagués persones
que vulguen caçar, perquè
ho porten a la sang". El
nombre de denúncies estarà
prop de 500; la temporada
2002 en foren 161. Ecologis
tes en Acció afirmà que, els
primers dies, es caçava al
90% de les parances.

Les aus migratòries no
són patrimoni exclusiu dels
valencians i la pertinença a la
Unió Europea ho és amb
totes les conseqüències. La
parança, els bous al carrer o
els ànecs a la mar són tradi
cions que cal anar deixant
enrera amb l'assumpció de
nous valors com els del
benestar animal. O és que la
cultura valenciana es basa
fonamentalment en aquests
cruels costums?



Nova bicicletada popular
organitzada per Mans Unides

laveuc
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Mans unides va organitzar diu
menge passat al migdia la tradi
cional bicicletada popular. Amb
aquesta activitat es pretén recor-

<dar les desigualdats i injustícies
que hi ha al món. És per això que
sumat a la multitudinària concen
tració de bicis que hi va haver

,

,

DES DEL 18 D'AGOST DE 1995

davant l'església de Sant Bartomeu,
també es va llegir un manifest, i es
va fer una soltada de globus i
coloms.

VALLIBONA - VALLIVANA Centre Excursionista Xiruca I

Renovacions als consells escolars

Sembla mentida, però
les ganes que teníem d'a
nar a caminar feren que
ens aplegarem 44 camina
dors i, es que no hi ha qui
ens ature, ja siga malgrat a
la pluja, el vent o la boira,
tota aquesta mena d'obsta
cles que ens envia la natu
ra, serà que tot te'l seu
encant, faça el temps que
faça.

Així, a les 8 del matí del
26 d'octubre arribem a
Vallibona on ens calfarem

D
"" .'. ijóus passat van

celebrarse als
cnetres educatiu

;de Benicarló eleccions
als consells escolars.
L'objectiu d'aquests
comicis no es altre que
,el de obrir la porta a l'a-
~

Ilumnat per a intervenir
en la gstió econòmica i
educativa dels centres,a
judar a millorar la quali
tat de l'ensenyament,

un poc al bar per tot seguit
emprendre la marxa que
planejant el Serval ens por
taria fins al mas de Querol.

Ens costava trobar l'en
trada al mas, doncs el P. R
(Sender de Petit Recorre
gut) que seguíem anava al
barranc i ens toca desviar
nos.

En aplegar al mas de
Querol ~ns quedem dece
buts a l'observar que el
roure s'havia obert com una
magrana, un llamp fou la
causa, mala sort.

coorinar esforços,
fomentar una escola
pública plural, democrà
tica, oberta i humanitza
dora a més de donar
suport al treball de l'APA:
i crear un ambi·ent actiu,
responsable i de
col·laboració.

Les urnes estaven
obertes des de les 9 del
amtí fins les 8 de la ves
prada.

La pluja afinava i allí
mateix, al mas, esmorza
rem per després continuar
a buscar el P.R. que
havíem deixat abans. Una
seguida de senders ens
confonien i haguérem de
recular un poc per buscar el
camí bo que ja no amo
llaríem fins al tim del Tur
mell.

Pel camí ens entre
teníem escoltant les esque
lles de les vaques que pel
lloc pasturaven, també
férem rovellons, doncs la

boira no ens deixa gaudir
del paisatge de la Vall del
Serval i la Penya de Bel.

Dinarem d'alt del Tur
mell, al recer de la caseta
del guarda i al tornar férem
una visita a la nevera de
Xert. Ja no plovia i baixa
rem tranquils pel barranc
de Marfullar on en una
horeta seríem a l'ermita de
Vallivana, fita d'aquesta
eixida.

8
anys

cada divendres
al teu quiosc
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Editorial ••••••••••••••

r El repartiaor ae quartos" .~, &r.-,_........_ ... ::..... ......Il

responsa6iïitat polífica
i traspassant~la a'una
massa de gent, molt;
més fàcilment maneJa-:~

ble, de manera que!
només han de fer de~

simples repartidors de
subvencions.

Si, això és el que]
volem per al nostre'
prolífic associacionis
me, no anem bé.

r"'E:f tema aiaquesta~ tabl1nïent autoritzaf'em - Ens preguntem si la
~setmana 'ha ficat el dit aquest cas del regidor funció que se suposa
~a la nafra d'unaqüestió Marzal, els problemes .han de tindre aquests
¡que ve rutllant des de se li amunteguen, se'l ens, de promotors i
fa temps, el funciona- deixa de banda i se l'a- aglutinadors dels dis
r
¡ment dels nostres menaça en reduir-li la tints aspectes de l'as-
¡organismes autònoms. subvenció. sociacionisme benicar
~ El Club Handbol Això no ve de nou. lando, és simplement,
¡Benicarló ha estat el Pel que sembla en la una manera dels
Iprimer en ficar damunt resta d'organismes hi governants de l1evar
¡la taula que quan algú ha hagut queixes sem- se les puces de
¡pensa diferent de l'es- blants. damunt, eludint la seua

-"'-~---'"--'"---'---"""""--"~"-~~--~-~-~._--,-_.........-
La Veu de Benicarló
amb 1. lesport local

o

CARXOFA: Ara que ve sant Nicolau i aca
bem de celebrar santa Caterina, un pocs
xiquets i xiquetes es van endur el pollastre
capa casa, per als que van tenir menys
sort" un bon basquet de carxofes. I que
comencen a fer les cartes que ja venen els
Reis.

PANISSOLA: Per a tots el polítics benicarlan
dos, i per a molts, molts més, que quan parlen
maltracten la llengua: des del galardó de la llau
radora i turista, a les pequenyes palabres de l'al
calde, passant per pel que fa al tema de tots i fins
a veure qui diu més vegades Benicarló i beni
carlando.

laveudebenicarlo@eresmas.com
la teua opinió, e, ','

el que passa a Benicarló t'ho contem a La Veu
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"'Exit de visitants al poblat del Puig

TEXT: noemíoms

Els tres autobusos que
l'ajuntament va disposar el
passat cap de setmana per
visitar gratuïtament el
poblat ibèric del Puig de la
Nau es van quedar curts i
és que els benicarlandos
van respondre massiva
ment a la proposta que
havia realitzat la regidoria
de cultura. L'objectiu no era
altre que apropar el patri
moni històric i cultural de
Benicarló als seus ciuta
dans, i el suggeriment va
obtenir una resposta més
que positiva.

El director de les excava
cions al poblat i arqueòleg
de la Diputació, Arturo Oli
ver, va ser l'encarregat de
mostrar el jaciment als ciu
tadans, concretament l'ob
jectiu era ensenyar als visi
tants les últimes troballes i
els treballs que s'han fet

recentment en el poblat a
nivell de restauració i con
solidació. Segons Oliver,
els visitants van quedar
"sorpresps del bonic que ha
quedat el jaciment, no s'es
peraven que això poguera
estar a Benicarló", explica
va.

Oliver va ressaltar al
llarg de les visites la
importància dèl poblat del
Puig de la Nau i el va quali
ficar de revelació científica,
ja que el lloc va demostrar
tindre restes del segle VI i
V abans de Crist quan es
considerava que la data

més antiga de les edifica
cions ibèriques arrencava
en el segle IV abans de
Crist.

D'altra banda, comenta
va que va ser un dels pri
mers assentaments en
incorporar edificacions de
dos pisos i va ressaltar la
importància comercial del
poblat, fet que s'ha desvet
llat gràcies a les restes de
ceràmiques trobades al
lloc, després de 29 anys
d'excavacions i treballs.

Per la seva banda el
regidor de cultura de l'ajun
tament de Benicarló, José
Luís Guzman, explicava
que la pròxima visita serà
possiblement al campanar
municipal al gener, tot i que
encara falta confirmar.

•
S

•sa delsValoració

TEXT: noemíoms

La nova ordenació expe
rimental del trànsit a la
plaça Constitució de Beni
carló alleuja els problemes
de circulació en la zona,

així ho considera el regidor
de governació de l'ajunta
ment de Benicarló, Marceli
no Domingo, després d'ha
ver estat a prova al llarg de
dues setmanes.

L'engegada de manera
experimental des del pas
sat 14 de novembre s'ha
traduït en una major fluïde
sa del trànsit rodat, eradi
cant de forma important els
embussos al voltant de la
plaça Constitució, concre
tament, a les rotondes que
enllacen Jacinto Benavente
amb el Passeig Marítim. El
problema, no obstant això,
s'ha traslladat en part al
carrer Pio XII per la qual
cosa s'han iniciat uns estu
dis que tenen per objectiu
donar solució a l'afluència
de vehicles que allí es pro
dueix.

Segons indicava el Cap

de la Policia local de Beni
carló, Agustín Parra i el
propi regidor de Governa
ció Marcelino Domingo, es
tracta d'unes mesures que
s'aplicaran, tan aviat es dis
pose d'elles, de forma pro
visional a manera de prova
i que de demostrar la seua
utilitat es convertirien en
definitives.

Amb els resultats d'a
questa nova ordenació al
voltant de la plaça Consti
tució assenyalen que es
produeix un temps menor
de retencions, i que aques
tes alhora, afecten a menys
vehicles.
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Tafaners. • • • • • • • • • •
'1. Superai::la la ressaca
del sopar Alambor comen
cen a notar-se els altres
, féctes, , Per començar,
'amb l'entrada de diner
municipal en la retribució
dels premis, alguns comer
¡ciants de la localitat comen
'cen a veure' que per fi
fcobraran antics deutes.

Dissabte passat vam
¡ser testimonis del pas d'una
I

:rara au: una fallera major
de València que parlava
~alencià. Va ser una estada
,breu a la ciutat per assistir a
:Ia proclamació de la seua
homòloga local. Però el
millor va vindre en acabar
ll'acte. Sembla que amb la
intenció de comprovar si
,són certes les veus que
¡acusen de discri.minació
alguns locals d'oci del moll,

l'alcalêle i el seguici van'bai
xar cap avall passejant vora
el conservatori. Diuen que
només la ràpida reacció de
la primera dama va impedir
que el nostre Mundo, el
nostre primer damo, anés
comprovar la qualitat de la
rajola del paviment. I un
ciutadà atent li ho va dir allí
mateix: -Això passa per no
arreglar els carrers quan
toca!
3. Ple d'anècdotes va
estar l'acte. Encara es pot
destacar la fina intervenció
del mantenidor, Juan Ma
Querol, que va aprofitar per
a agrair en públic a Jaime
Mundo haver-li facilitat
l'accés a un lloc de treball
tan interessant i creatiu:
cap de premsa de l'ajunta
ment. Què trobeu?

4. Vinaròs ha inaugurat
ja el Carrefour. Es parla
d'un pacte segons el qual la
gran superfície, a canvi del
permís d'instal'lació, gratifi
caria la ciutat amb la cons
trucció d'unes pistes d'atle
tisme. De moment, tots els
senyals indiquen que es
limiten a vendre xandalls de
poliester. Us sona el nom
de Rafael Arias Salgado?
Doncs també ès president
de Carrefour España. Us
sona España?
5. No anem bé avui.
Seguim amb la ciutat que fa
vots perquè l'AVE s'hi ature.
Diu que l'alcalde de Vinaròs
ha demanat al de San
Rafael del Río que l'avise
quan baixe el Cervol a
endur-se els ponts. El bon
home li ha hagut de revelar

que el riu que singularitza
San Rafael no ès precisa
ment el que passa per,
Vinaròs. A saber, doncs, on'
pararà l'AVE.
6. Hem sabut que Cas
telló Nord TV es disposa a
instal·lar l'antena de repeti'
ció que té a Sant Sebastià,
sobre la muntanya del Puig.
Esperem que el cronista
ofocial estiga atent i no per
meta que l'estaquen dins
de l'ermita dels Sants Màr
tirs. Però si ho fan, li dema
narem que la incloga en la,
ruta turistica del poblat ibè-'
ric, perquè segur que que
darà d'allò mès bè entre
parets miHenàries.

La Guillotina ••••••••• per Robespierre

Gola Política

-

tJ a a un temps comen-
r tava, en aquesta
, mateixa secció, que el
regidor de cultura del nos
tre ajuntament pareixia que
volia emular el nostre esti
mat alcalde. La veritat ès
que acte on apareix Mundo,
quasi sempre li alcança la
larga ombra de Guzman.

Però, si per alguna cosa
s'ha caracteritzat Mundo
des que és alcalde de la
nostra ciutat, és, pel do de
la ubiqüitat, és capaç,
quasi, quasi, çl'es~ar en
~diversos llocs alhora. No
¡hauré vist mai personatge
com ell. Ni Zaplana en la
seua època de President li
arríbava a la sola ee la
sabata, i aíxò que canal 9
ens el treia fins la sopa.

ncara alXI, ca reconèi
xer que Mundo, tenia i té
estil, la seua presència es
nota però no molesta. Allà
on hi haja una paella, allí
està ell remenant el prjmer,
que si cal anar a missa, al
banquet de davant, que si a
les processons, a totes
apareix, si ha de ser a una
falla, ni desentona, que si
cal anar de fosforita com la
policia, als aiguats de fa
setmanes ens el vam tro
bar, en una reunió de
dones, allí està explicant
les sues "peqJJeñes pa/a
bres", i així ambu!1. llarg
etc.

Us deveu estar pregun
tant per a que tot aquests
rotllo, on vull anar a parar,
doncs, ara ho veureu i com-

parareu.
Recordareu, ara farà un

parell de setmanes ès cele
braren els Premis Alambor,
els millors premis de les lle
tres benicarlandes, i com
era lògic, al sopar, al no hi
ser l'alçalde, hi era el regi
dor de cultura. Fins ací tot
normal, apareixia on li toca
va, va fer el seu parlament,
però ... no és va acontentar
amb això, volia ... més.
Així, quan acabat el sopar i
l'acte del lliurament del pre
mis, els presentadors van
demanar per tots els guar
dOr:lats per a fer-se la 'típica
foto de familia, com tots els
anys, i aque,sts ja hi eren a
punt, no sé li va ocórrer
altra idea que preguntar si
ell podia sortir també a la

foto. Com si fos un guarao
nat més!

Colar per colar-se, i no
ho dic jo sols, ja queda prou
malament, però damunt
acabant de ficar-se al mig,
quasi apartant els guardo
nats a colzades, simple-:
ment per voler sortir a la
foto, ens pareix de poca
correcció. Segurament ja li
arribaran moments més
adients.

Perquè si el que entén
per fer política és pura apa
riència s'ho hauria de fe
mirar. Almeny~ Mundo la
sabia gll.aÚ:lar.,
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Satisfacció dels veïns davant la reu
mantinguda amb el consistori

.....

Proclamació de les falleres majors

TEXT: noemíoms

Els integrants de l'asso
ciació de veïns de Beni
carló afectats pel temporal i
desbordament de la Ram
bla d'Alcalà es troben espe
rançats després de la reu
nió mantinguda setmana
passada amb el regidor
d'urbanisme, José Antonio
Redorat i el de governació
Marcelino Domingo.

Segons el portaveu dels
damnificats, Bernardo
Muñoz, les primeres con
clusions que s'extreuen són
certament positives i opti
mistes ja que "l'Ajuntament
es mostra tremendament
sensible al problema". D'al
tra banda, Muñoz assegura
que el diagnòstic que fan
de la situació ambdues
parts, tant administració
local com propietaris perju
dicats és "coincident" ja
que "ens han ensenyat el
projecte existent per al
encauçament del barranc i
el tram final de la desembo
cadura i ens han assegurat
que existeix un compromís
des de València per a exe
cutar aquest projecte i

La representant de la falla
la Barraca, Lorena Cerdà
Moros, va ser proclamada
el passat cap de setmana
per al tarda Fallera Major
de Benicarló, mentre que la
fallera representant de la
falla Els Cremats, Cristina
Sànchez Lambíes va ser
presentada com fallera
major infantil de la ciutat
peral2004
L'acte d'exaltació presen-

construir, un nou pont
durant êi 2004".

En aquest sentit, se'ls va
assegurar des del consisto
ri que si no el portava a
terme la Confederació
Hidrogràfica del Xúquer,
que en principi és l'organis
me que té competències
sobre això, serà la pròpia
conselleria d'obres públi
ques la qual l'executa.

Segons Muñoz, la reunió
va evidenciar que "hi ha

tat pel periodista Pedro
Manchón es va celebrar en
l'auditori municipal i va con
tar amb sorpreses, això si,
esperades com va ser la
visita per primera vegada
en la història de les falles
de Benicarló de la fallera
major de València i la seua
cort d'honor. D'altra banda,
el mantenidor de l'acte va
ser Juan Manuel Querol,
cap de premsa de l'ajunta-

una bona sintonia entre
ajuntament i propietaris".
D'altra banda, la trobada va
servir perquè els portaveus
dels propietaris manifestes
sen la seva inquietud i
incertesa sobre les pèrdues
econòmiques sofertes amb
motiu de les inundacions.

En aquest sentit, Muñoz
lamentava que la indemnit
zació del consorci d'asse
gurances no cobrisca "ni el
30% de les pèrdues econò-

ment de Benicarló.
La presentació de Lorena i
Cristina i del seu tall d'ho
nor es va celebrar en
aquesta ocasió més d'un
mes abans del que ve sent
habitual. No obstant això,
les presentacions de les
diverses entitats falleres
començaran a tenir lloc a la
fi del mes de gener com
marca el costum.

miques produïdes", no obs
tant això, ressaltava l'in
terès per part del consistori
a trobar una solució asse
gurant que "l'ajuntament
farà el que podrà".

Els veïns esperen que ni
la conversa ni les promeses
es queden en paper mullat
encara que si s'ha de jutjar
per l'interès i bon acolliment
per part d'as autoritats
locals, Muñoz no dubtava a
afirmar "crec que aquesta
vegada es trobar la solució
definitiva al encauçament i
aconseguirem donar alhora
una visió més estètica de
tot això".

Amb la finalitat d'aconse
guir trobar una solució con
sensuada i prompta, veïns i
consistori han acordat
constituir una comissió
mixta entre ajuntament i
afectats per a treballar
sobre el tema. D'altra
banda, es va informar als
propietaris de la intenció de
dur el punt relatiu al
"Barranquet" al pròxim ple
municipal a celebrar en el
mes de desembre.



-
CULTURA
Pàgina 13 laveUdebenicarlo

Finals del 5è Certàmen
d'Intèrprets de Benicarló

TEXT: a.m.C.b

Aquest cap de setmana se celebra
a Benicarló un esdeveniment musical
de primer ordre, el 5é Certamen
d'Intèrprets " Ciutat de Benicarló".
Després de quatre convocatòries on
s'ha pogut gaudir d'intèrprets de dife
rents especialitats instrumentals (cla
rinet, flauta, percussió i vent-metall)
de tot l'Estat amb un nivell de prepa
ració molt important, aquesta convo
catòria ha seleccionat set saxofonis
tes de ciutats com Múrcia, Montesi
nos, Agost, Xeste, Vall d'Uixó o Bur
deus, que competiran per fer-se amb
aquest premi convocat per l'Organis
me Autònom de Cultura i organitzat
conjuntament amb l'Associació Musi
ca/ Ciutat de Benicarló.

Les proves eliminatòries estan con
vocades per al dissabte 6 de desem
bre a partir de les 10h i la final se rea-

litzarà el diumenge 7 de desembre a
partir de les 18h. a l'Auditori Munici
pal. El jurat estarà format per Sixto
Manuel Herrero, catedràtic de saxo
fon del CSM de Múrcia, Carola Cuy
pers, concertista i pedagoga holande
sa, Agustín Lucas Sanahuja, profes
sor d'orquestra del CPM "Mestre
Tàrrega" de Castelló, Pablo Anglés,
compositor, director i coordinador del
Certament d'Intèrprets i presidit per
José Luís Guzman, regidor de Cultu
ra de l'Ajuntament de Benicarló.

Després de l'actuació de cloenda a
càrrec dels concertistes benicarlan
dos, Rosa Ferrer (saxofon) i Lluís
Vallés (piano), és procedirà a la lectu
ra de l'acta i a conèixer el guanyador
d'aquest certamen, que intervindrà de
nou a Benicarló en la propera edició
del Cicle de Concerts de Primavera
2004.

Santa Cecilia
El passat diumenge dia 23, per la

celebració de la festa de Santa Ceci
lia, els músics, directius i simpatit
zants de l'Associació Musical Ciutat
de Benicarló, es va reunir en un dinar
de germanor al restaurant El Cortijo.
Durant el decurs del mateix, va tindre
lloc el lliurament de les insígnies a
tots els nous músics que s'han incor
porat enguany a la Banda. Igualment
és va produir el recanvi en la Musa de
la Música, intercanviant-se les ban
des entre la sortint, Meritxell Vizcarro
i la entrant Marta Zapata.

Els dies gloriosos Tristes mirades per j.m.SanAbdon

CIa s. :Avui li a tocat e torn
al Joan Manl:lel Serrat, amb
un rostre cansat i envellit, el
noí del Poble Sec, que
prompte farà quaranta anys
que té vint anys, és mostra
com sempre lúcid -quan
parla de la sItuació política
a Sudamèrica, d'actuaHta
pels successos de Bolívia.
Serrat representant màxim
d'una Catalunya progres
sista i mestissa, ha estat el
cantant que sempre m'ha
comunicat més coses, le~

seues cançons no nan cer
cat grans utopies, han par
lat de la simplement de la
vida, els seus versos estan
plens de "paraules -d'amo
senzilles i tendres", pot ser.
de vegades ja no cal res
més.

tenia CIu tes ~Is Clilluns,
tocav.aj:l. País i els dissab
tes l'Avui. D'ara endavànt
els dilluns ens resultaran
encara més desagradables.

23 - X - 2003
Estem condemnats a anar
a dormir tard, ",La nit al dia",
l'informatiu nocturn del
Canal 33 és un oasi en un
moment en què la progra
mació de la resta de cade
nes només escpmpen fem,
i que presenta. magnífica-

. ment Mònica Terribas, una
periodista formada a l'om
bra de Joaquim Maria
Puyal, però que brilla ja fa
temps amb llum pròpia. Un
informatiu que fuig del pen
sament únic que ens trepit
ja quotidianament, i que
sovint ens estimula' la
intel'ligència amb les con
verses que la presentadora
manté amb els seus convi-

ment que anirà creixen a
mesura .que av.ança Ic;i
peHfcula, amb la mirada
més trista del cinema euro
peu, Ariadna Gil, i la magní
fica conversa que manté
amb el vell jubilat Miralles.

18 - X - 2003
Avui ens ha deixat Manuel
Vazquez Montalban, el
destí ha volgut que el cor se
li parés a l'aeroport de
Bangkok, escenari d'una de
les seues nON'el'les, "Los
pajaros de Bangkok". Amb
ell no només se'n va un
excel·lent poeta i
noveHista, sinó una veu
lúcida i dissident en
aquests temps de pensa
ment únic. Un home d'es
querres gens dogmàtic,
que sabia gaudir dels pla
ers de la bona cuina. Jo
que compro els periòdics
pels seus columnistes, no

11 - X- 2003
. empre m'ba paregut la
música de pasdoble una

úsica trista, recordo una
escena memorable de la
pel'lícula "El Sur" de Victor
Erice, pare i filla, encarnat
els actors Omero Antonuti

i lciar Bollaín es reuneixen
per darrera volta, tracten
d'aconseguir una comuni
cació impossible, en una
sala del costat, de l'hotel
on es troben, hi ha un casa
ment, sona la música de
~'En er mundo", la dolorosa
'escena arriba a l'ànima.

cabo de veure "Soldados
de Salamina" de David

rueba, un soldat agafat al
seu fusell, mentre vigila uns
presoners, balla el pasdo
ble "Suspiros de España",
he tornat a sentir l'agredolç
sentiment de la tristesa en
una escena que justifica
tota la pel·lícula. Un senti-

-
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les meues escomeses pel jugarà en dissabte de ves
carrer el bo d'Antonio de la prada, tot coincidint amb el
Haba. Em va explicar l'ho- dia de sant Nicolau de Bari
me això, que el resultat és (Barón bendito, confesor de
enganyós, que si tot arriba Jesucristo) i la celebració
a anar mig bé ens en tor- ""dels 'vint-i-cinc anys de la
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fortuna temptat pels cants
de sirena i, suposo, el talo
nari del senyor Tena. Algú
l'hauria d'haver aconsellat i
explicar-li que el Sant Jordi,
a la llarga, i pot ser a la no
tan llarga, serà un equip de
segona regional, categoria
futbolística que s'adiu més
a les característiques de la
seua població i que, per
suposat, a tercera divisió
no han de pujar en la vida.

I fins ací hem arribat, ja
no sé res més. Les quotes
d'ignomínia que està asso
lint aquesta secció no tenen
comparança en el món de
la realitat humana. Si de
cas no estarà de més recor
dar, d'una manera sincera,
que estic absolutament
acabat, si és que no ho
estava ja abans de
començar en l'ofici que m'o
cupa ara mateix, i només
em consola pensar que n'hi
ha d'altres que encara
estan més acabats que jo i
que, com jo també, van
exhibint les seues misèries
i limitacions per aqueix món
de Déu. I és que això del
futbol dels pobres no dóna
per a més en el meu limitat
enteniment i no sé més que
contar cada setmana, tal i
com va dir amb encert un
conegut i polifacètic can
tautor local, "el mismo
chiste de siempre".
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AUTO ESTELLÈi~~'</

Ctra. N 340, km 142
Tel: 964400768· Vinaròs

Constitució del senyor
Aznar. Espero que a ningú
de la Junta Directiva se li
acudesca la brillant idea de
commemorar tan assenya
lada efemèride, això ens
faltaria. Perquè aquesta
setmana ja hem tingut prou
dosi de Constitució, espe
cialment amb el rebombori
que es va organitzar en
veure per televisió les
carasses que feien els
representants espanyols a
la Copa Davis quan un es
veu que prestigiós trompeta
es va arrencar amb
/'''Himno de Riego". Quin
oprobi.

És possible que aquest
dissabte (re)debute amb el
Benicarló Adriàn Masip,
que m'han comentat que se
n'ha tornat ací baix tip de
les poques oportunitats que
li ha donat Tonín (aquell
personatge que va ser
durant tres o quatre dies
entrenador nostre) al San
Jorge. Benvingut siga
novament aquest ferm pun
tal que igual aprofitarà per
reforçar la línia meduHar
com per suplir qualsevol
baixa defensiva. Va ser una
llàstima que el fill gran de
Jaume i Tere, nét del mític
Morets, se n'anara a buscar

..,~ .",.
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nem cap a casa amb el
sarró ben ple. I es lamenta
va també de la trista situa
ció esportiva que passa la
nostra entitat havent de
jugar en camps impropis
("qué barbaridad, unas
malvas asi de altas -m'in
dicava amb una separació
en sentit vertical de les
mans d'uns trenta centíme
tres- , un patatal, de ver
dad') i contra equips de tan
poca anomenada.

El Benicarló, no cal
recordar que líder absolut,
rebrà aquest proper cap de
setmana la visita del sem
pre incòmode Sant Mateu.
Els de la'pretesa capital del
Maestrat juguen un cate
naccio poc vistós però que
els dóna molt bons resul
tats; es posen tots al darre
ra, a la barraca, i si tenen la
sort de sortir un parell de
vegades al contraatac et
poden fer un desgraciat i
marcar-te en les dos oca
sions, es comprén que
tenen uns davanters ràpids
i esmunyedissos que són
letals quan enfilen la porte
ria.

Com que el cap de set
mana es preveu llarg a
causa de la festivitat de la
Puríssima, el partit es

A.:Iii .•~"
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ESTELLER IMPORT
Entrada taller: Pg. Febrer Soriano

Exposició: Avda. Magallanes, 1--~{~"f

Tel: 96447 1708 - Benicarló }
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TEXT: rodolfoserrano

pacodelcastillo

Segons m'han comentat
testimonis presencials de
l'esdeveniment, la lacònica
victòria del Benicarló per
només zero a un contra l'At
zeneta va ser injusta. Injus
ta perquè si els pals no arri
ben a ajudar l'equip local,
Raül Martínez haguera
pogut marcar la no gens
menyspreable quantitat de
quatre gols, quatre, en
comptes d'un. I si l'àrbitre
(ara ja sense liniers) hague
ra atinat una mica, només
una mica, en les seues
apreciacions segur que ens
haguera xiulat un parell de
penals a favor tirant pel cap
baix. Però en fi, no és ara
moment de lamentacions
perquè, malgrat tot, els tres
punts se'n van baixar ací,
que és el que en realitat
importa. En els darrers tres
partits el CDB no ha acon
seguit marcar més que dos
gols i n'ha tret de tan minsa
efectivitat un rendiment
absolutament satisfactori;
amb només dos encerts
cara a porta s'han sumat
set punts. Està bé, no ?

És cert que no sé massa
bé què deguera passar a la
pintoresca localitat d'Atze
neta, però, com quasi sem
pre, he procurat informar
me i també com quasi sem
pre ha hagut de suportar
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. ,d'encarregar que·
tocat a mi.

.. 'Dins d'aquesta empresa on Gom semPre, els meus'
ivaig caure fa vuit anys no arguments s'han fet mique:

tes davànt la seua indi
¡e.s pot fer res. La. setmana ferència, i ací estic, 'escriJ
passada se'm va ocórrer fer
,un petit comentari d'un acte vint d'una cosa que no,
;al qual vaig assistir. Ara entenc. Afortunadament,.
¡resulta' que l'amo diu' que he mirat a zonaesportpun
[he de fer les cròniques del tocom i m'he il· lustraL ~e¡;
P que he llegit, l'equip de,

'"'~....o...v.."et"",,'_q....ue_a_l_g~ú.~se~_n_'h_a_;;;;.B.;;.en;,;.;iSarló va domi~r ~é3.J~.ri-'

tmerà part del partit. que va
¡acabar amb un clar zero a
tquatre, però li va tocar patiL .
;a la segona meitat, que va
¡veure com els del Principat
:se'ls acostaven periUosa
¡ment. Afortunadament els
¡parell de gols aconseguits
~i van donar marge suficient
fper endur-se els tres punts
~'aquesta sempre difícil

pista. Amb aquest resultat
l'equip que dirigeix Andreu'
Plaza ha ,assolit el primer.
lloc de la classificació, jai
que el FC Barcelona va:l
perdre per tres a un davanti
el Sícoris de Lleida.

Participació a la Jean Bouin i al campionat
provincial Aleví - Infantil- Cadet d'atletisme

...

TEXT: CAbaix maestrat

El 22 de novembre es
celebrà a Castelló el Cam
pionat Provincial Aleví
infantil-cadet, amb partipa
ció d'atletes del Club Atle
tisme Baix Maestrat. Els
resultats dels nostres parti
cipants van ser:

60 Tanques Alevi-femení
Jessica Lores va fer 1a

aconseguint marca perso
nal amb un temps d'11"20,
Carmen Melet 14a amb un
temps de 14"97.

En aleví masculí Francis
co Ferrer fou 1el'. amb
13"25. En infantil
femen í cristina Monforte va
acabar la 4a amb 11"97 i
Cristina Ferrando la 11 a

amb 13"06.
Llargada: Cristina Mon

forte va fer 6a amb un
lIançamewnt de 3'40
Triple Salt Caria Vidal fou
4a amb 9'29 i Marta Ferre
res 8a amb 8'07 mts.
Marxa: Cristina Ferrando
acabà 1a amb un temps de
12'42"56.

60 MLL Caria Vidal
acabà 1a amb un temps de

8"26 aconseguint fer marca
personal i a una centèssi
ma de la mínima pel cam
pionat d'Espanya Cadet

500 MLI Carlos Fabregat
fou 1el'. amb un temps
d'1'23"95 i Bilal Dabbou 7è
amb un temps de'1'43"55

1000 MLL Francisco
Ferrer fou 1er amb 3'32"95,
Jessica Lores fou també 1a

amb un temps de 3'46"3 i
marca personal, Carmen
Melet fou 5a amb un temps
de 4'04"2 i marca personal.

80 JEAN BOUIN A BAR
CELONA 30 - 11 - 2003

El darrer diumenge de
novembre el club d'Atletis
me BAIX MAESTRAT par
ticipà en la JEAN BOUIN ,

tradicional carrera que es
celebre a la Ciutat Comptal
, en la seua 80a edició.
L'assistència fou molt gran,
necessitant un autobús i
alguns cotxes per poder dur
a tots els atletes i familiars
del club. De tots els partici
pants destacarem:
- Francisco Ferrer que en
la seua categoria d'aleví
masc. va fer 1el'.
- Antonio Castro Juvenil
masc. 3er amb un temps de
22'07"
OPEN 10 Km
- Pilar Prades 4a

- Jesús Gellida 5è.
Els arribats a la meta foren
1135 dels quals destaca
rem els dels nostre Club:

Tatan Vidal, Alvar Albala-

te, Ivan Moreno, Hugo
Albalate, Bilal Dabbou,
Ismael Kobbi, Javi Palau,
Ivan Montero, Fran Sastre,
Javier de la Fuente,
Agustín Pérez, Guillem
Sancho, Agustín Querol,
José L. Moliner, Sebastian
Vidal, José Ferrando, Car
los Escura, Victor Escura,
Adrià Badí, Pepa Fabregat
, Leila Dabbou, Jessica
Lores, Carmen Melet,
Romina Aragonés, Nuria
Navarro, Vanessa Marzal,
Lorena Buj, Cristina Ferran
do, Rosa Sorlí, Isabel
Fabregat, Mirian Lores ,
Caria Vidal, Marta Ferreres.



EL CÒMICI per Xavi Burriel

Inundacions indegudes

UNA VOLTA VAIG ESCOLTAR
UN LLAURADOR QUE DESPRÉS

D'UNA GOTA FREDA DEIA:
-EL RIU, CADA CERT TEMPS,

TRAU LES ESCRlTURES".

•EL QUE HEM DE fER ÉS SER RESPON
· SABLES, TAN GOVERNANTS COM
· PROPIETARIS, l CONSTRUIR ON
. TOCA.
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SI ALGÚ CONSTRUEIX UNA CA
SETA, O EL QUE SIGA, EN UNA
ZONA INUNDABLE... .

PERÒ DEMANAR CERTES coSES
. És COM PREDICAR EN EL DESERT.
. SOBRETOT ALS NOSTRES
GOVERNANTS.
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Llibres de text i lectures recomanades

Còl-Iegis públics i centres d'ESO i Batxillerat

COPISTERIA

LLIBRERIA

PAPERERIA

c::;.~E"'C> L

CÒPIES COLOR
"B/N I PLANOLS

Sant Blai, 2 -Tel.: 964475698
12580 BENICARLÓ
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